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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 23.04.2024r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 16:30 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 11/14 radnych. 

Radni nieobecny usprawiedliwiony – p. Marian Chęś, p. Iwona Bonecka, p. Mateusz 

Łański 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Gminny Koordynator Sportu     - Michał Słoma 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Kopta. 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych  

i przypomniała porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

Porządek obrad: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/500/24 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 27 marca 2024r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C 

relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost na terenie gminy Więcbork. 

4. Informacja  Koordynatora sportu szkolnego na temat funkcjonowania kultury fizycznej na 

terenie gminy.   

5. Informacja na temat bazy sportowej szkół, stan boisk szkolnych i sal sportowych.    

6. Informacja o stanie technicznym placów zabaw i innych obiektów sportowo-

rekreacyjnych, wykonywanych przeglądach i potrzebach remontowych. 

7. Sprawy różne. 
 

Do przesłanego radnym porządku obrad zaproponowano wprowadzenie autopoprawki  

i wprowadzenie, jako pkt 4 pozycji „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia 
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terminu i zakresu konserwacji na rzece Rów Kawelski w granicy Zespołu Przyrodniczo-

Krajobrazowego „Torfowisko Messy”. 

W związku ze zmianą następuje korekta numeracji punktów porządku obrad. Pozostałe 

punkty przyjmują numerację dalszą. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/500/24 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 27 marca 2024r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C 

relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost na terenie gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia terminu i zakresu konserwacji na 

rzece Rów Kawelski w granicy Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Torfowisko 

Messy”. 

5. Informacja  Koordynatora sportu szkolnego na temat funkcjonowania kultury fizycznej na 

terenie gminy.   

6. Informacja na temat bazy sportowej szkół, stan boisk szkolnych i sal sportowych.    

7. Informacja o stanie technicznym placów zabaw i innych obiektów sportowo-

rekreacyjnych, wykonywanych przeglądach i potrzebach remontowych. 

8. Sprawy różne. 

 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

Obecnych 10 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

Kontynuując posiedzenie Przewodnicząca Komisji oddała glos Skarbnik Gminy Więcbork  
p. Alinie Kruk, która omówiła projekty uchwał finansowych 
 

a) sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2024, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.25.2024 z dnia 15 kwietnia 2024 r. określającego 

plan dotacji (§2030) w rozdziale 80101 na kwotę 16.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadań w ramach Piorytetu 3 „Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-

2025” Po stronie wydatków zmiany ujęte zostały w §4210 i §4240. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.24.2024 z dnia 12 kwietnia 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85513 o kwotę 3.502,00 zł z przeznaczeniem 

na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia rodzinne oraz za osoby pobierające zasiłki dla opiekunów. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4130. 

3. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 40001 w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków  

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację ustawy o szczególnych rozwiązaniach 
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w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw. Gmina otrzymała 

środki na wypłatę wyrównania dla przedsiębiorstw energetycznych w kwocie 300.900,00 zł. 

Po stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 40001 §4430, §4010, §4110 i §4120. 

4. Dokonuje się zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w rozdziale 

85395 o kwotę 3.060,00 zł, w związku ze złożonym zapotrzebowaniem na środki  

w z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłaty dodatku węglowego Po stronie 

wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110 i §4210. 

5. Dokonuje się zmian w sposobie finansowania zadania realizowanego w ramach programu 

rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch+ 2022-2029” w ramach, 

którego utworzony zostanie klub dziecięcy nr 2 w Więcborku. Zgodnie z aneksem do umowy 

nr 20/2023/N1 całość dofinansowania z KPO stanowić będą środki majątkowe, stąd zmiana  

w rozdziale 85516 pomiędzy §2700 a §6290 o kwotę 250.000,00 zł. Zmiana wynikająca  

z aneksu spowodowała także zmiany po stronie wydatków i dotychczasowy plan na wydatki 

bieżące w tym projekcie w łącznej kwocie 307.500,00 (85516 §4210 i §4240) zwiększy plan 

wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Utworzenie klubu dziecięcego nr 2  

w Więcborku”. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących pozycjach: 

 

• rozdział 70005 §0470 o kwotę 2.881,00 zł z tytułu wpływu opłaty za trwały zarząd 

nieruchomości będących w posiadaniu przez Środowiskowy Dom Samopomocy  

w Więcborku i Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku, 

 

• rozdział 75011§2360 o kwotę 500,00 zł, rozdział 85228§2360 o kwotę 100,00 zł i rozdział 

85502 §2360 o kwotę 20.000,00 zł z tytułu wpływu dochodów JST związanych  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej, 

 

• rozdział 75023 §0830 kwotę 1.600,00 zł z tytułu wpływu płatności za usługę 

udostępnienia pomieszczenia na bezpłatny punkt pomocy prawnej w ramach rządowego 

systemu bezpłatnego poradnictwa, 

 

• rozdział 75085§0970 o kwotę 9.700,00 zł z tytułu wpływu kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika oraz egzekucja obowiązku szkolnego, 

 

• rozdział 75618§0490 o kwotę 2.000,00 zł z tytułu wpływu z opłaty za zajęcie pasa 

drogowego, 

 

• rozdział 75618§0690 o kwotę 2.017,00 zł z tytułu wpływu z opłaty za udzielenie ślubu 

poza USC i opłaty za wydanie formularza wielojęzycznego zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy 

z 04.04.2019 r. o przedkładaniu niektórych dokumentów urzędowych w państwach 

członkowskich Unii Europejskiej, 

 

• rozdział 80101§0750 o kwotę 5.000,00 zł i rozdział 80104 §0750 o kwotę 800,00 zł  

z tytułu wpływu z najmu pomieszczeń w placówkach oświatowych, 

 

• rozdział 90001 §0940 o kwotę 19.421,00 zł w związku ze zwrotem podatku VAT od 

faktur zakupowych związanych z realizacją inwestycji polegającej na budowie kanalizacji 

we wsi Witunia. Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie 

umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty planu finansowego. Natomiast w 

przypadku planu dochodów w rozdziale 75023 §0830 uwzględnia on planowane dochody 

w br. wynikające z obowiązującej umowy zawartej w Powiatem Sępoleńskim. 
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7. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne polegające na wykonaniu 

nawodnienia na boisku na terenie stadionu miejskiego w Więcborku. Wartość zadania to 

108.855,00 zł i współfinansowane będzie środkami z budżetu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Łączna kwota dofinansowania to 54.427,00 zł. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 01043 §6050 w zadaniu pn.: „Budowa 

sieci wodociągowej w ul. Krótkiej we wsi Witunia, gm. Więcbork” o kwotę 7.000,00 zł  

w związku z prowadzonym postępowaniem ofertowym na wyłonienie wykonawcy zadania. 

Najniższa złożona oferta przekracza dotychczasowe założenia planowe. 

9. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 02001 §4300 o kwotę 5.500,00 zł  

z przeznaczeniem na wykonanie planów urządzania lasów na terenie Gminy Więcbork, 

których właścicielem jest Gmina Więcbork (art. 21 ust. 1 ustawy z 28 września 1991 r.  

o lasach Dz. U. z 2024 poz.530). 

10. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4510 zwiększa się plan o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na opłaty na rzecz 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z tytułu zajęcia gruntu i usługi 

wodnej związanej z odprowadzeniem wód opadowych i roztopowych z kanalizacji 

deszczowych do Jeziora Więcborskiego, 

 

• w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa schodów 

zewnętrznych w ciągu ul. Dworcowej w Więcborku”. Kwota zadania to 6.000,00 zł  

i obejmuje wykonanie dokumentacji budowlanej. 

 

• w §6050 dokonuje się zmiany nazwy zadania, tj. dotychczasową nazwę „Budowa 

chodnika i drogi gminnej 020207C na odcinku ul. Wincentego Witosa w Wituni” 

zastępuje się nazwą: „Przebudowa drogi gminnej 020207C na odcinku ul. Wincentego 

Witosa w Wituni”. Zmiana nazwy wynika z konieczności jej dostosowania do zakresu 

prac. 

11. Rozwiązuje się częściowo rezerwę ogólną na kwotę 29.209,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań określonych w pkt 8, 9 i 10 uzasadnienia. 

12. W dziale 801 dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych 

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

13. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku w rozdziale 85203 pomiędzy §4010 i §4040 a §3020, §4210, 

§4220, §4270, §4410, §4440 i §4700 o łączną kwotę 10.482,00 zł w celu zabezpieczenia  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy na boisku GROM Więcbork nie było do tej pory 

żadnego systemu nawadniającego.  

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że system taki jest, ale wymaga już 

gruntownej modernizacji. Instalacja z 2002r. w tej chwili jest niewydolna, często się zapycha 

i właściwie działał tylko jeden zraszacz, co przy okresach długotrwałej suszy powoduje 

kiepski stan murawy. Patrząc na rozwiązania zastosowane na boisku w Sypniewie i to, jak 

one się sprawdzają /studnia głębinowa/ zdecydowano, aby zainwestować. W tym celu Gmina 

złożyła wniosek w ramach Programu ogłoszony przez Marszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, gdzie dofinansowanie wynosi 50%. Wniosek przeszedł pozytywną weryfikację 
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i Gmina Więcbork jest wśród gmin, które otrzymały dofinansowanie na małą infrastrukturę 

sportową.  

Radny Wenda pytał również, czy oprócz dokumentacja na schody zewnętrzne w ciągu  

ul. Dworcowej, której koszt wyniesie 6.000,00 zł, sama inwestycja też będzie kosztowo  

w gestii Gminy Więcbork, a jeżeli tak, to jaki będzie to wydatek. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że  ostateczny kosztorys zadania będzie znany po wykonaniu 

dokumentacji. Wszystko zależy od tego, w którym miejscu te schody zostaną zaprojektowane. 

Zanim nastąpi etap projektowy przewidziane jest spotkanie z mieszkańcami tego Osiedla, 

żeby ustalić dogodna lokalizację schodów. Na ten moment trudno oszacować koszt 

wykonania zadania. Poza tym wartość zadania będzie też determinować termin jego realizacji. 

Przewodnicząca Komisji nawiązała do pozycji dotyczącej kwoty 15.000, 00 zł na rzecz 

Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie”. Chciała wiedzieć, czy ta opłata jest roczna – 

jednorazowa. Rada pytała również o zamianę nazwy zadania w Wituni przy ul. Wincentego 

Witosa z: „budowy chodnika i drogi gminnej na przebudowę”. Czy przy tej zmianie chodnik 

też tam powstanie. 

Skarbnik Gminy Więcbork powiedziała, że jeżeli chodzi o opłatę, to jest ona roczna  

i Gmina Więcbork do jej uiszczania jest zobligowana, choć ostatecznie udało się ją w dużym 

stopniu obniżyć.  

Burmistrz Więcborka odpowiadając na drugą część pytania radnej potwierdził, że mimo 

zmiany nazwy chodnik również powstanie w ww. lokalizacji. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Projekt uchwały jest wypadkowa tego, co działo się od ostatniej aktualizacji WPF, tj. od 

ostatniej sesji RM w miesiącu marcu. Zmiany dotyczą roku 2024 poprzez uaktualnienie kwot 

dochodów i wydatków, aby były one zbieżne ze zmianami dokonanymi w budżecie Gminy 

Więcbork. W załączniku przedsięwzięć jest propozycja wprowadzenia nowego zadania, tzn. 

wprowadzenia opracowania planu ogólnego gminy Więcbork. Jest to zadanie, które ma być 

realizowane w latach 2024-2026. Odnośnie tego zadania zostały też określone limity 

wydatków na ww. lata. Druga zmiana dotyczy omawianej powyżej w zmianach w budżecie – 

zmiany nazwy przedsięwzięcia inwestycyjnego z „Budowy chodnika i drogi gminnej na 

odcinku Wincentego Witosa w Wituni” na „Przebudowę drogi gminnej na odcinku 

Wincentego Witosa”.   

Skład komisji uzupełniła radna Natasza Ksobiak – obecnych 11 radnych 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 11 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekty uchwał z zakresu ochrony środowiska i dróg omówił Kierownik Referatu 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski. 

a) zmieniającej uchwałę Nr LXXII/500/24 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 

2024r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - 

Chłopigost na terenie gminy Więcbork, 

 

 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie był procedowany na poprzedniej sesji Rady 

Miejskiej i podjęta została przez Rade Miejską stosowna uchwała.  Jednakże w § 1 pkt 1 

uchwały Nr LXXII/500/24 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 2019 r.  

w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost na 

terenie gminy Więcbork zaistniał błąd. Błędnie została wskazana działka nr ewid 114/1. 

Tymczasem droga nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost przebiega m. in. na 

działce drogowej nr ewid. 116/3 obręb Witunia, a nie jak wskazano w ww. uchwale na działce 

nr ewid. 114/1 obręb Witunia. Fakt ten powoduje, że błędny zapis należy skorygować, stąd 

konieczność wywołania stosownej uchwały.  

1 pkt 1 otrzymuje brzmienie: „W związku ze zmianą przebiegu drogi gminnej nr 020220C 

relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost poprzez dodanie działek nr ewid. 264/1 obręb 

Runowo Krajeńskie, 116/3 obręb Witunia oraz 220/1 obręb Witunia, zmianie ulega wiersz 2 

tabeli załącznika nr 1 uchwały nr XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 

2019r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Więcbork (Dz. 

Urz. Woj. Kuj.- Pom. 2019 r. poz. 5091) otrzymuje brzmienie” w zakresie działek 

geodezyjnych: 290/1, 82/1, 103, 52/1, 3/13, 56, 264/1 obręb Runowo Krajeńskie, 116/3, 220/1 

obręb Witunia 

 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 11 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie uzgodnienia terminu i zakresu konserwacji na rzece Rów Kawelski w granicy 

Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Torfowisko Messy”. 

W dniu 5 kwietnia 2024 r. Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie”, Nadzór 

Wodny w Więcborku, wystąpiło do Rady Miejskiej w Więcborku o uzgodnienie terminu  

i zakresu zaplanowanych prac na terenie Zespołu Przyrodniczo - Krajobrazowego 

„Torfowisko Messy”. Właściwość rzeczowa Rady Miejskiej w Więcborku w tym zakresie 

wynika z faktu, że organ ten, uchwałą Nr L/366/22 z dnia 28 września 2022 r. w sprawie 

Zespołu Przyrodniczo - Krajobrazowego „Torfowisko Messy” w granicach administracyjnych 

gminy Więcbork (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z dnia 3 października 2022 r. poz. 4877) 

uchwaliła, że Zespół Przyrodniczo - Krajobrazowy „Torfowisko Messy” pozostaje  
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w granicach administracyjnych gminy Więcbork i obejmuje obszar torfowiska wysokiego  

o powierzchni 340,27 ha. 

Aktem prawnym, regulującym cele, zasady i formy ochrony przyrody żywej i nieożywionej 

oraz krajobrazu w Polsce jest ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (t.j. Dz. 

U z 2023 r. poz.1336 z późn. zm.). Zgodnie z art. 45 ust. 2 pkt 1 ww. ustawy prace 

wykonywane na potrzeby ochrony przyrody uzgadnia się z organem ustanawiającym daną 

formę ochrony przyrody 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 11 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W dalszej części posiedzenia zrealizowano punkt dotyczący informacji Gminnego 

Koordynatora Sportu na temat funkcjonowania kultury fizycznej na terenie gminy.   

 

Gminny Koordynator Sportu przedstawił dane liczbowe dotyczące omawianej tematyki  

i tak wskazał, że w bieżącym roku szkolnym  2023/2024 dzieci i młodzież z terenu gminy 

Więcbork przystąpiły do jedenastu zawodów typu igrzysk dzieci na poziomie gminnym  

i w tej samej ilości igrzysk dzieci i młodzieży szkolnej na poziomie powiatu. 

• Awans do ćwierć finału Wojewódzkiego w piłce nożnej chłopców zapewniła sobie Szkoła 

Podstawowa z Sypniewa zdobywając III miejsce. 

•  W mini piłce koszykowej w Igrzyskach dzieci zakwalifikowała się Szkoła Podstawowa 

Nr  1 w kategorii dziewcząt i chłopców  

• Do ćwierć finału wojewódzkiego zakwalifikowała się piłka koszykowa dziewcząt  

i chłopców –  w kategorii Igrzysk Młodzieży Szkolnej - Szkoła Podstawowa w Więcborku 

Szkoła Podstawowa w Sypniewie.   

• Do finału wojewódzkiego zakwalifikowały się w sztafetowych biegach przełajowych 

reprezentacja Igrzysk dzieci ze Szkoły Podstawowej w Sypniewie zajmując wysokie V 

miejsce oraz dwie reprezentacje szkół w drużynowych biegach przełajowych, tj. Szkoła 

Podstawowa Nr 1 w Więcborku w kategoriach dziewcząt Igrzysk dzieci i Szkoła 

Podstawowa w Sypniewie  w kategorii Igrzysk młodzieży szkolnej /finały odbędą się 

25.04.2024 r./ 

Wyżej wymienione zawody sportowe odbyły się w ramach Zawodów Szkolnego Związku 

Sportowego. 

 

Dodatkowo, jako Koordynator Sportu wspólnie z nauczycielami wychowania fizycznego 

dodatkowe zawody: 

• Gminny Turniej Drużyn Mieszanych w piłce siatkowej – do współzawodnictwa 

przystąpiły cztery szkoły, 

• SP Nr 1 w Więcborku przystąpiła do Pucharu Tymbarka w kategorii U8 – dzieci kl. I, 

U10- kl. III i U12 – kl. V. zajmując odpowiednio dwa razy II miejsce i III miejsce, 

• Dzieci ze Szkoły Podstawowej w Runowie Krajeńskim i dzieci ze Szkoły Podstawowej 

Nr 2 w Więcborku, brały udział w biegach Bągorskiego. 
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• Zorganizowana została również gminna i powiatowa piłkę halową chłopców  w kategorii 

młodszych i starszych. W kategorii młodszej chłopcy z SP w Sypniewie zdobyli I miejsce 

a chłopcy z SP Nr 1 w Więcborku II miejsce. W kategorii starszej Szkoła Podstawowa  

Nr 2 w Więcborku zdobyła III miejsce, a Szkoła Podstawowa w Sypniewie IV miejsce. 

• Turniej Piłki Koszykowej dziewcząt – udział brały trzy szkoły. 

Ponadto szkoły prowadziły liczne mecze sparingowe w piłkę nożną, siatkową i koszykową. 

 

Projekty sportowe, do których przystąpiły szkoły: 

• Program WF z AWF – do Programu przystąpiło pięć szkół z terenu gminy Więcbork i 

siedmiu nauczycieli  

• Program Aktywna Szkoła -  do Programu przystąpiła jedna szkoła i dwóch nauczycieli.  

• Obecnie z Dyrektor BOOS p. Zawidzką prowadzona jest „Aktywna Szkoła” 

• Szkoła Podstawowa napisała projekt dedykowany dla dzieci Kl. I-III – wyniki tego 

Projektu 26 kwietnia. 

• Szkoła Podstawowa Nr 1, jako Klub Sportowy „Sympatycy Więcbork” pisze Projekt 

„Klub 2024” 

Na terenie gminy Więcbork działają dwa stowarzyszenia sportowe: UKS „Dwójka Więcbork” 

i UKS „Sympatycy Więcbork”. W zakres działalności statutowej obu klubów wchodzi 

zrzeszanie dzieci do dodatkowej aktywności sportowej w formie prowadzenia dodatkowych 

nieodpłatnych zajęć oraz rywalizacji międzyszkolnej. W ramach tej dzielności odbywają się 

liczne szkolne i pozaszkolne turnieje. Dla dzieci starszych prowadzone są dodatkowe zajęcia 

piłki siatkowej przy SP Nr 1. 

 

Jeżeli chodzi o media społecznościowe, to wszelkie aktywności sportowe zamieszczane są 

przez nauczycieli na stronach internetowych poszczególnych szkół gminnych. Dodatkowo 

Koordynator zamieszcza wszystkie wyniki sportowe: gminne powiatowe i wojewódzkie, na 

stronie internetowej Gminy Więcbork. Oprócz tego informacje w tym zakresie zamieszczane 

są w prasie lokalnej oraz na facebookowych stronach UKS „Sympatycy Więcbork”. 

 

Obiekty sportowe działające na Tereni gminy Więcbork i wykorzystywane  na te cele: 

 

• Boisko „ORLIK” przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku, 

• Boisko Wielofunkcyjne przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku, 

• Wszystkie hale sportowe. 

  

Koordynator Sportu zwrócił uwagę, że wszystkie hale zapełniane są jednostki treningowymi 

oraz zajęciami dodatkowymi i  w ramach Projektów, prawie do późnych godzin wieczornych 

/szczególnie w okresie zimowym/. Na obiektach trenują zawodnicy Klubu „GROM” i UKS 

oraz dzieci, które przystąpiły do rożnych projektów sportowych. 

Podsumowując Koordynator wskazał, że w tym roku, do dnia sporządzania przedmiotowej 

informacji, w zawodach wzięło udział ponad 300 dzieci: około 100 dziewcząt i 200 chłopców. 

W projektach sportowych uczestniczyło: 150 uczniów – 60 dziewcząt i 90 chłopców.  

W zawodach dla dorosłych: 40 mieszkańców gminy Więcbork. Każde zawody wieńczone 

były rozdaniem dyplomów, medali i pucharów. Korzystając z okazji, Koordynator Sportu 

podziękował Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku za udzieloną 

pomoc finansową, pomoc w kwestii transportu, jak również wsparcie odnośnie 

przygotowywania Projektów. Poza tym podziękowania skierowane zostały do władz MGLKS 

„GROM” w Więcborku za udostępnianie obiektu stadionu na zawody sportowe i dyrektorów 

szkół za udostępnianie szkół i sal gimnastycznych na okoliczność organizacji wydarzeń 
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sportowych oraz do nauczycieli wychowania fizycznego za pomoc przy organizacji tych 

wydarzeń, jak również ich prowadzenie i sędziowanie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM podziękowała Gminnemu Koordynatorowi za zamieszczanie 

sprawozdań i informacji dotyczących wydarzeń sportowych odbywających się na terenie 

gminy ale również poza nią. Teraz w końcu są one widoczne. W poprzednich latach o to 

zabiegano, ale bezskutecznie. Po zmianie na stanowisku Koordynatora okazuje się, że jest to 

możliwe. Te komunikaty pokazują, że dzieci wyjeżdżają na wiele zawodów sportowych.  

W związku z tym prosiła też Koordynatora o ocenę ogólnej sprawności dzieci i młodzieży, 

gdyż na zdjęciach i relacjach z wydarzeń sportowych przewijają się właściwie te same osoby. 

Wie, że w szkołach przeprowadzane są testy sprawnościowe, więc chciałaby wiedzieć, jak to 

wygląda na terenie gminy. 

 

Gminny Koordynator Sportu odpowiedział, że  do końca kwietnia placówki oświatowe są 

zobowiązane do przeprowadzenia testów ministerialnych, obejmujących próby 

sprawnościowe w zakresie: skoku w dal, biegu wahadłowego 10×5m, testu wytrzymałości 

beep oraz testu wytrzymałości „deska”. Na podstawie tych testów  może powiedzieć, że 

powoli stan sprawności dzieci i młodzieży ulega poprawie, tj. zmierza w dobrym kierunku. 

Oznacza, to, że sytuacja obserwowana po okresie pandemii COVID19 – brak aktywności 

ruchowej, czy brak możliwości pełnego zaangażowania uczniów z racji remontu sali 

gimnastycznej przy SP Nr 1 w Więcborku, w tej chwili się normalizuje i widać znaczący 

wzrost kondycji i sprawności. Co do powtarzalności uczniów biorących udział w zawodach 

wskazał, że każda szkoła ma tych dzieci z wynikami ograniczoną liczbę, a wybierani są 

wiadomo, ci z najlepszymi wynikami sportowymi. Konsekwencją udziału w zawodach bywa 

absencja dzieci na zajęciach. Konkurowanie odbywa się na wszystkich arenach sportowych  

i różnych szczeblach (gmina, powiat , województwo) ze szkołami mniejszymi i większymi, 

gdzie gmina Więcbork jest zauważalna. Na pewno wśród dzieci i młodzieży są roczniki 

mocniejsze i słabsze, a tu decydują warunki siłowe, wzrostowe i intelektualne i taki właśnie 

rocznik pojawił się np. wśród kl. VI, który zaprocentuje w kl. VII i będzie rywalizował z kl. 

VIII. Te dzieci osiągnęły sukcesy w wielu dyscyplinach sportowych  i on osobiście bazuje na 

tej grupie dzieci, bo są bardzo zdolne. Jest tez grupa dzieci o nieco słabszych parametrach 

sprawnościowych, ale chodzą na zajęcia w ramach realizowanych projektów sportowych, 

dodatkowe zajęcia typu SKS. Wdrażane są wszystkie grupy i wszystkie poziomy. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała, jak Koordynator, jako nauczyciel wychowania 

fizycznego obserwuje udział dzieci w zajęciach. Czy jest wiele dzieci zwalniających się  

z zajęć i niećwiczących. Ponadto radna pytała o wyposażenie szkół w sprzęt sportowy,  

a jeżeli nie, to cz są odpowiednie zabezpieczenia w budżetach szkół na te cele.  

   

Gminny Koordynator Sportu odpowiedział, że na przykładzie zajęć prowadzonych w SP Nr 

1 może powiedzieć, że procent osób niećwiczących jest naprawdę mało. Obserwuje się też 

malejąca liczbę zwolnień lekarskich. Obserwując okres po pandemii, kiedy tych dzieci 

chorych było dużo i dużo korzystało ze zwolnień lekarskich w tym całorocznych, teraz 

nastąpiło odwrócenie tego zjawiska z tendencją zniżkową. Zarówno lekarze, jak i rodzice 

zrozumieli, że ruch jest właściwym kierunkiem, a jego forma proponowana na zajęciach 

wychowania fizycznego jest bardzo różna i każdy znajdzie dla siebie odpowiednią aktywność 

sportową. Stwierdził, że trudno mówić mu o sportowym wyposażeniu sprzętowym 

poszczególnych szkół. Niemniej jeżdżąc na zawody, które odbywają się w szkołach, 
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zaobserwował, że piłek na pewno nie brakuje, a sale gimnastyczne są zadbane. Uczniowski 

Klub Sportowy „DWÓJKA” i UKS „SYPMATYCY Więcbork” pisząc projekty sportowe  na 

dofinansowanie organizacji zajęć, też ujmują środki na zakup sprzętu sportowego. Kwestie te 

też są w sposób kontrolowany monitorowane w zakresie potrzeb przez Dyrektor BOOS. 

Dobrze wygląda, to w SP Sypniewo, SP Nr 2 i SP Nr 1 w Więcborku. Jak wygląda, ta sprawa 

w mniejszych szkołach trudno mu powiedzieć. W ramach Projekt WF z AWF środki 

dedykowane są jedynie na zajęcia sportowe, natomiast Projekt „Aktywna Szkoła” i „Klub 

2024”, daje możliwość pozyskania środków na dodatkowy sprzęt sportowy lub obóz 

sportowy.  

Przewodnicząca RM zapytała ile szkół przystąpiło do Programu „Aktywna Szkoła” oraz, czy 

na okres wakacyjny jest zabezpieczony animator na obiekcie „ORLIK” w Szkole 

Podstawowej Nr 2. 

Do zadanych pytań odniosła się Dyrektor BOOS w Więcborku podała, że Program 

„Aktywna Szkoła” (Program Ministerstwa Sportu i Turystyki) obejmuje trzy moduły: I – 

„Aktywny Weekend”, II – „Aktywny Orlik”, III – „Aktywny do Kwadratu”. Ostatni  

z modułów, tj. „Aktywny do Kwadratu” nie ma określonych jeszcze warunków działania. 

• „Aktywny Orlik” – przystąpienie do Programu oznacza zapewnienie opiekuna, trenera, 

instruktora, tj. osoby posiadającej odpowiednie umiejętności, doświadczenie  

i kwalifikacje , zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, w wymiarze 100 godzin 

miesięcznie (od kwietnia do listopada). W przypadku tego Programu zaporowe są 

kwalifikacje wymagane od osoby prowadzącej. Taka osoba została zgłoszona i oczekuje 

się potwierdzenia-akceptacji.  

• „Aktywny Weekend” - Czynione są starania, aby w ramach Programu „Aktywny 

Weekend” (zajęcia z wykorzystaniem boiska” ORLIK”) zapewnić osobę do udostępniania 

i opieki nad obiektem. Program przewiduje w danej szkole maksimum 50 godzin  

w miesiącu dostępność obiektu sportowego, tj. sali gimnastycznej, boiska, czy „Orlika”  

w weekendy minimum 6 godzin. Pomysłodawca przewidział, że w okresie wakacyjnym 

liczba godzin 50, może zostać zwiększona o 100 godzin. W tym programie zgłoszone są 4 

placówki: SP w Jastrzębcu, SP w Sypniewie, SP Nr 1 W Więcborku i SP Nr 2  

w Więcborku. Pozostałe Szkoły nie wyraziły zainteresowania tym modułem.  

Dyrektor BOOS wskazała, że w ramach Programu „Aktywna Szkoła” jest możliwość 

pozyskania kwoty 25.000,00 zł na placówkę, ale warunkiem tego jest udział jej w module 

„Aktywny Weekend”. Natomiast w Module „Aktywny Orlik” nie przewiduje się możliwości 

pozyskania dofinansowania na zakup sprzętu. Niemniej, jednak nieznane są szczegóły tego 

dofinansowania w kwocie 25.000, 00 zł.  

Przewodnicząca Komisji podziękowała Gminnemu Koordynatorowi Sportu za szczegółową 

informację i zamknęła ten punkt porządku obrad. 

W kolejnej części Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka, przedstawiła dane na temat bazy sportowej szkół, stan boisk szkolnych 

i sal sportowych.  

 

Dyrektor BOOS przedstawiła informacje z podziałem na poszczególne placówki. 

Największe bazy sportowe, co jest kwestią oczywistą, są w dużych szkołach miejskich,  

tj. w SP Nr 1 i SP Nr 2 w Więcborku oraz w SP w Sypniewie. Szkoły wiejskie, takie, jak SP 

Pęperzyn, Jastrzębiec, Zakrzewek, to placówki z małymi salami gimnastycznymi. Wszystkie 

szkoły mają aktualne przeglądy pod względem bezpieczeństwa obiektu.  
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• SP z Oddziałami Integracyjnymi w Jastrzębcu – mała sala gimnastyczna, boisko 

zaadaptowane na potrzeby pracy szkoły. Zgłoszono, aby bramki do gry w piłkę nożną 

wyremontować, bądź wymienić. Podobnie w zakresie boiska do siatkówki – niezbędna 

wymiana słupków do siatki oraz samej siatki. 

• SP Pęperzyn – zasadny zakup regulowanych koszy do gry w piłkę koszykową na salę 

gimnastyczną. W przypadku boiska – wymagana naprawa rozbiegu do skoku w dal, zakup 

nowych słupków do siatkówki, wykonanie linii bramkowych, linii bieżni do biegów 

krótkich oraz zakup przenośnej tablicy wyników. 

• SP w Runowie Krajeńskim – na boisku szkolnym zewnętrznym problem  

z odprowadzeniem nadmiaru wody opadowej. Odpowiednie działania w tym zakresie są 

podejmowane. Sala gimnastyczna wymaga malowania i wymiany wyeksploatowanego 

oświetlenia oraz zabezpieczenia i konserwacji parkietu. Szkoła sygnalizuje potrzebę 

montażu skoczni do skoków w dal. 

• SP w Sypniewie – zarówno sala gimnastyczna, jak i boisko, to nowe obiekty z dobrym 

wyposażeniem. Potrzeby dotyczą montażu obniżanych koszy na sali gimnastycznej oraz 

naprawy zestawu do montażu i regulowania siatki do gry, i tablicy do wyników. Poza tym 

zgłoszono braki jeżeli chodzi o siatki na bramki i siatki na kosze, siatka do siatkówki. Na 

boisku wielofunkcyjnym do rozwiązania jest temat wody opadowej wpływającej na 

nawierzchnię boiska. Dyrektor monitoruje kwestie techniczne i rozwiązania, aby woda nie 

stanowiła uciążliwości w korzystaniu i użytkowaniu obiektu. Inne zgłoszone braki, to stół 

do tenisa, rakiety, pałeczki, które być może poprzez udział Placówki w Programie 

„Aktywna Szkoła”, „Aktywny Weekend”,  uda się zakupić i problem rozwiązać. 

• SP Nr 1 w Więcborku nie zgłosiła potrzeb w zakresie remontów i renowacji boiska. 

Szkoła nie wypowiedziała się też w sprawie zakupu sprzętu sportowego. Szkoła jest 

dobrze wyposażona, bo korzysta ze wsparcia i udziału w różnych Programach i Projektach 

zewnętrznych. 

• SP Nr 2 w Więcborku – dokonanie przeglądu stanu oświetlenia na boisku „ORLIK”.   

W tej sprawie Dyrektor Placówki będzie podejmowała stosowne działania. 

• SP w Zakrzewku – konieczne zakup siatki zabezpieczającej okna, drobnego sprzętu 

sportowego. Zdaniem Dyrektor Placówki ostrożności i uwagi wymaga bliskie sąsiedztwo 

boiska z głębokim stawem i rozległymi topolami, które w wietrzne dni zrzucają gałęzie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.    

 

Radny Jan Antczak wskazał na bardzo zły stan boiska w Runowie Krajeńskim 

uniemożliwiający dzieciom i młodzieży rekreacyjne użytkowanie obiektu. Prosił, aby tą 

kwestią się zająć. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że do tej pory, o czym wie również radny Antczak, na tym 

boisku większych problemów nie było. Pojawiły się one w momencie, kiedy aura zrobiła się 

mocno deszczowa i nadmiar wody poczynił szkody, które na dziś stanowią problem. Te 

sprawy były omawiane z Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Krajeńskim i konkluzja 

jest taka, że dysponując racjonalnymi środkami nie ma możliwości zastosowania takich 

rozwiązań, które w przypadku kolejnych ulewnych dreszczów, spowodują, że problem ten nie 

wystąpi. Czynnikami determinującymi taki stan rzecz jest ukształtowanie terenu, 

odprowadzenie wód opadowych  z terenu Szkoły i obiektu /z dachu Szkoły/. Kolejna rzecz to 

operaty wodno-prawne związane z Instytucją „Wód Polskich”. Dylematów jest wiele i piętrzą 

się  od trzech miesięcy. Burmistrz zaproponował Dyrektor SP zaadaptowanie na potrzeby 

boiska górna część obiektu szkolnego, gdzie zaniżenie terenu nie występuje i nie trzeba 
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inwestować środków, które w przypadku obecnego boiska i tak ostatecznie, mogą okazać się 

nieskuteczne.     

   

Przewodnicząca RM zauważyła, że radni odbyli wizje lokalne w praktycznie wszystkich 

szkołach na terenie gminy Więcbork. Można powiedział tak, że jeżeli jest dobry gospodarz, to 

sala gimnastyczna wygląda porządnie. Sala gimnastyczna w Pęperzynie, malutka  i zadbana, 

parkiet utrzymany w należytym stanie. W Runowie Krajeńskim niestety pokutuje wieloletnie 

zaniedbanie. Bezwzględnie obiekt ten wymaga interwencji w szerokim zakresie i te sprawy 

monitoruje nowa Dyrektor. Radna stwierdziła też, że po informacji, jaką przedstawiła 

Dyrektor BOOS wynika, że jesteśmy Gminą, którą na nic nie stać. Wymienione braki typu: 

siatka do kosza, siatka na okna, tj. zasadniczo drobne rzeczy, w ogóle nie powinny zostać 

wymienione. Te elementarne rzeczy powinien mieć ujęte w budżecie dyrektor każdej 

placówki w ramach bieżących zakupów rzeczy czy sprzętu, który się zużywa. 

Przewodnicząca RM poruszyła też kwestie udziału szkół w Projektach, w których można 

pozyskać środki na wyposażenie i szkoły nie są w ogóle tym zainteresowane. Na siłę trzeba 

szukać ludzi, którzy chcieliby poprowadzić zajęcia.  

Dyrektor BOOS podkreśliła, że przedstawiła potrzeby, które mają szkoły, i które zostały 

zgłoszone na potrzeby tworzenia przedmiotowej informacji, bez kontekstu, czy szkoły na nie 

stać, czy nie. Została zobligowana do przedstawienia bazy sportowej placówek oświatowych, 

więc ja przedstawiła. Nie było w materiale mowy o tym, czy szkoły na te rzeczy stać, czy nie. 

Tymi zasobami administrują i zarządzają dyrektorzy i skoro zostali poproszeni  

o przedstawienie informacji, to je jej przedłożyli i w takim zestawieniu zostało to 

przedstawione Komisji. Osobiście uważała, że szkoły stać na bardzo wiele, tylko mniej 

powinno być lamentowania, a więcej działania. Jeżeli chodzi o „Aktywną Szkołę”, to 

stanowczo powiedziała, że nie zamierza zmuszać nauczycieli wychowania fizycznego, aby 

brali udział w działaniach. Jeżeli nie potrafi wpłynąć na nich dyrektor szkoły, ona nie ma    

takiej mocy sprawczej. Dyrektor zwróciła też uwagę, że Program „aktywna szkoła” jest 

przewidziany na trzy najbliższe lata 2024-2026, wiec to, że szkoła nie aplikowała w bieżącym 

roku nie oznacza, że nie może uczynić tego w kolejnych latach. Zakłada, że taka refleksja 

nastąpi w ramach poszczególnych szkól, które do tej pory nie zgłosiły swojego akcesu  

w Programie „Aktywna Szkoła” w 2024 r.  

Radna Dorota Wnuk odnosząc się do zakupu bramek dla Szkoły w Jastrzębcu powiedziała, 

że bramki oczywiście na boisku szkolnym są, ale jest zamiar i potrzeba ich wymiany. Siatki 

są użytkowane, zatem następuje naturalny proces wyeksploatowania. Jeżeli chodzi o Program 

„Aktywna Szkoła”  radna zapytała, czy w ogóle już są znane jego szczegóły w tym termin  

w jakim po te 25.000, 00 zł będzie można się ubiegać. 

Szczegółów żadnych nie ma. Jedyna informacja, jaka jest dostępna na stronie Ministerstwa 

Sportu i Turystyki, to, że z tego dofinansowania na zakup sprzętu sportowego będą mogły 

skorzystać tylko i wyłącznie podmioty, które zgłosiły swój aktywny udział w ww. Programie. 

Nie ukrywam, ze niektóre szkoły trzeba było zachęcić niektóre szkoły do udziału  

w Programie, gdyż tak naprawdę w pierwszym podejściu zgłosiła się tylko Szkoła 

Podstawowa Nr 1 w Więcborku – powiedziała Dyrektor BOOS. 

Przewodnicząca Komisji podsumowując omawiane kwestie powiedziała, że odebrała 

przedstawioną informację nieco inaczej niż Przewodnicząca RM. To, że szkoły 

wypunktowały drobne braki w doposażeniu, oznacza, według niej, że baza sportowa szkół jest 

na wysokim poziomie. Natomiast sprawa nikłego zainteresowania szkół akcesem  

w Programie  Ministerstwa Sportu i Turystyki wynika po pierwsze faktu, że nauczyciele 
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wychowania fizycznego w większości, chcą realizować tylko godziny w ramach etatu 

nauczycielskiego, po drugie prowadzenie takich Programów wiąże się z ogromem pracy 

wielu osób, w tym przede wszystkim Biura Obsługi Oświaty Samorządowej. Do tego 

dochodzą  niełatwe sprawy związane z rozliczaniem takich Projektów. 

Radny Jan Antczak mówił o problemach z zalanym boiskiem w Runowie Krajeńskim, które 

stan uniemożliwia korzystanie z obiektu. Przeniesienie boiska w miejsce, o którym mówił 

Burmistrz jest, jego zadaniem, niemożliwe z uwagi na zbyt mało miejsca we wskazanej 

lokalizacji. Podziękował też za pracę Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku oraz obecnej Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Krajeńskim, która wraz 

z Rada Sołecką i pozyskanymi sponsorami włożyła ogrom pracy w  zmiany wizerunkowe 

ww. Placówki. 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji wskazał, że jeżeli chodzi o ogłoszone 

Programy, to rzeczywiście wszystkie one świetnie brzmią i dopiero po wczytaniu się  

w szczegóły założeń, tj. regulaminy i wytyczne, okazuje się czym ten program się 

charakteryzuje i jakie warunki trzeba spełnić, w tym np. wymogi dotyczące osoby, która 

maiłaby poprowadzić dane zajęcia. Okazuje się, że nie wystarczy mieć bazę sportową, dzieci  

i młodzież chętną do uczestnictwa w zajęciach, a największym problemem okazuje się 

właśnie osoba prowadząca – koordynator. Prawdą jest, że sam czuł rozczarowanie, tym, że 

tak małe było zainteresowanie placówek oświatowych zaangażowaniem w realizację 

Projektu. Ostatecznie włączyły się w to działanie cztery placówki i sam jest ciekaw, jak 

będzie to wszystko funkcjonowało.  Co zaś do kondycji i zasobów poszczególnych placówek, 

to radni wizytowali je w ramach zaplanowanych wizji lokalnych i mogli naocznie stwierdzić, 

że są one w bardzo dobrym stanie i bardzo dobrze wyposażone. W tym kontekście  zależało 

mu ogromnie, żeby szkoły weszły w omawiany Program Ministerstwa, ponieważ jest 

doskonała baza sportowa i należy jej możliwości w pełni wykorzystywać.  

Radna Lida odnosząc się do spraw poruszających wcześniejszy stan placówki w Runowie 

Kajeńskim zastanawiała się, co do słuszności wygłaszanych osądów. Stwierdziła, że przecież 

bywali tam wcześniej radni, Burmistrz oraz Dyrektor BOOS i musieli znać sytuację. Zatem,  

w jej mniemaniu, niepotrzebne jest w tej chwili „podbijanie tematu” i ferowanie wyroków,  

co do umiejętności kierowniczych byłego i obecnego dyrektora. Natomiast przekonana była  

w twierdzeniu, że brak wcześniejszej reakcji nie spowodowałby głębokich zaniedbań w stanie 

technicznym, z którym Szkoła mierzy się obecnie. Radna ponadto stwierdziła, że nie do 

końca zgadza się też z tym, że szkołom w zakresie wyposażenia sportowego, jak wynika  

z przedstawionej informacji, brakuje tylko detali. Jej zdaniem te potrzeby są znacznie szersze 

jeżeli chodzi, np. o sale gimnastyczne, czy boiska sportowe. Każdy dyrektor chciałby mieć 

porządne boisko sportowe, gdzie dzieci w komfortowych warunkach mogłyby ćwiczyć. 

Dyrektorzy szkół gminnych nie wymienili, takich potrzeb w informacjach do materiału 

zbiorczego przedstawionego przez Dyrektor BOOS, gdyż wiedzą na, co na dzień dzisiejszy 

stać Gminę Więcbork. W przypadku realizacji Projektów sama z autopsji dobrze wie, że nie 

są to łatwe rzeczy i jak trudno sprostać realizatorom wymogom w nich stawianym. 

Radna Wnuk mówiła, że spotyka się z nauczycielami różnych szkół z większych  

i mniejszych miast i z przeprowadzonych rozmów konstatuje, że w naszej gminie wcale nie 

jest tak źle, jeżeli chodzi o wyposażenie. Oczywistym jest, że każdy chciałby mieć zaplecze 

sportowe w postaci boisk i sal na wysokim poziomie, ale należy na to patrzeć też w sposób 

racjonalny. 
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Przewodnicząca Komisji zamknęła ten punkt porządku obrad. 

Problematykę dotyczącą stanu technicznego placów zabaw i innych obiektów sportowo-

rekreacyjnych, wykonywanych przeglądach i potrzebach remontowych omówił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski, 

 

Place zabaw na terenie gminy Więcbork, te budowane najwcześniej powstały w technologii 

drewnianej i dziś Gmina mierzy się z ogromem systematycznie wykonywanych prac 

naprawczo-konserwatorskich.  Bez zakotwiczenia sprzętów tego typu przez części metalowe 

elementy drewniane puchną, próchnieją i gniją.  

 

 

PLACE ZABAW – GMINA WIĘCBORK ‘2024 

 

1. ADAMOWO (do naprawy) 

 

2. BORZYSZKOWO (przedszkole) 

 

3. BORZYSZKOWO (wieś) - NOWY 

 

4. DALKOWO 

 

5. GÓROWATKI 

 

6. KAROLEWO 

 

7. LUBCZA (do naprawy) 

 

8. NOWY DWÓR (przy blokach) 

 

9. NOWY DWÓR (przy Świetlicy Wiejskiej) 

 

10. PĘPERZYN (bloki) 

 

11. WIĘCBORK – PROMENADA 

 

12. RUNOWO KRAJEŃSKIE (bloki) 

 

13. RUNOWO KRAJEŃSKIE (szkoła) -NOWY 

 

14. SUCHORĄCZEK 

 

15. SYPNIEWO 

 

16. ŚMIŁOWO (do naprawy) 

 

17. WIĘCBORK – ALEJA 600-LECIA 

 

18. WIĘCBORK – ŁOPIENNIK 

 

19. WIĘCBORK – Oś. SŁONECZNE 
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20. WITUNIA 

 

21. ZABARTOWO - NOWY 

 

22. ZGNIŁKA – (będzie odbudowany) 

 

23. ZAKRZEWEK (boisko wiejskie) - NOWY 

 

24. WIĘCBORK – PLEBANKA 

 

25. WIĘCBORK – PLAŻA 

 

Naprawy w 2024 po stwierdzeniu nieprawidłowości: 

 

Sypniewo – naprawa przęsła w ogrodzeniu, konserwacja, zapinki w łańcuchach przy bujawce 

dwuosobowej wymienić na grubsze/ mocniejsze. 

 

Górowatki – konserwacja, odmalować metalowe części w bujakach, wymiana spękanego 

siedziska, w gł. Zestawie zabawowym wymiana belki, w huśtawce dwuosobowej wymienić 

belkę i uzupełnić o brakujące siedzisko. 

 

Borzyszkowo (wieś) – dokończyć ogrodzenie – sołtys 

 

Borzyszkowo (przedszkole) – konserwacja, wymiana belki w równoważni 

 

Runowo Krajeńskie (bloki) – konserwacja 

 

Pęperzyn – konserwacja, odmalować metalowe części w bujakach, nowy kosz na śmieci, 

wymiana belki przy zjeżdżalni, „odbudować” równoważnię, regulamin 

 

Karolewo – konserwacja, wymiana belki w zestawie zabawowym, regulamin 

 

Więcbork (ul. Brzozowa) – konserwacja, zlikwidować zbyt durze luzy  na tulei 

 

Więcbork (Promenada) – wymienić 2 spróchniałe belki w pomoście wiszącym, wymienić  

2 belki w piaskownicy, konserwacja, zniwelować ubytki ziemi przy bujawkach i ślizgawkach 

 

Więcbork (Oś. Słoneczne) – konserwacja, odmalować metalowe elementy bujaków 

 

Więcbork (Oś. Łopiennik) – konserwacja, regulamin 

 

Więcbork (600- lecia) – naprawić słupek w równoważni (zeszlifować nierówność) 

 

Suchorączek – konserwacja, wymiana spróchniałej belki w piaskownicy 

 

Nowy Dwór (świetlica) – konserwacja, konserwacja altanki – sołectwo 

 

Dalkowo – konserwacja, bujak na sprężynie oczyścić i odmalować elementy metalowe  

i drewniane, naprawić ogrodzenie 
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Więcbork (plaża) – brak uwag 

 

Adamowo, Lubcza, Śmiłowo – całość 

Zgniłka - odbudowa 

 

Łącznie wydatki w paragrafie usług i materiałów związane z  konserwacją, naprawa  

i bieżącym utrzymaniem placów zabaw i miejsc rekreacji: 40997,45 

• wymiana piasku ok 8 000,00 z transportem. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy Gmina Więcbork będzie korzystała z Programu 

„Remonty Orlików”, żeby wykonać taki remont na obiekcie, przy Szkole Podstawowej Nr 2 

w Więcborku.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że Program, o którym wspomniano, jest już 

na ten rok zamknięty. Natomiast w przyszłym roku Gmina chciałby z niego skorzystać, gdyż 

na pewno, taki, nawet gruntowny remont, byłby na wymienionym Orliku konieczny. Był 

zamiar wykorzystania tego Projektu do renowacji obiektu przy plaży miejskiej, ale nie był on 

budowany w ramach Projektu „Orlik”, więc nie ma opcji zakwalifikowania go do tego 

Programu. 

 

Przewodnicząca Komisji podała, że nawierzchnia górnego boiska przy SP nr 2 w Więcborku 

była remontowana dwa lata temu, bo gwarancja już minęła. Pewne rzeczy udało się wówczas 

poprawić i zahamować proces degradacji. Problemem jest oświetlenie, które wymaga 

interwencji, ale tu konieczna jest osoba z odpowiednimi uprawnieniami oraz dobre 

zabezpieczenie skarpy, tak, aby nie obsuwała się ona w kierunku jeziora. Potrzebni są, więc 

fachowcy i to tacy, którzy podejmą się wyzwań, bo niestety specyficzne ukształtowanie 

terenu przy obiekcie jest czynnikiem mocno hamującym zainteresowanie potencjalnych 

wykonawców. 

 

Radna Brygida Migawa podziękowała za ubiegłoroczny remont placu zabaw w Sypniewie,  

a w szczególności pracownikowi Urzędu Miejskiego p. Wojciechowi, który zrobił to na 

prawdę fachowo. Radna deklarowała, że drobne prace wykończeniowe wykona sołectwo,  

a jedyna prośba dotyczyła wymiany piasku w piaskownicy.   

 Sugestia Przewodnicząca Komisji, była taka, aby piasek został uzupełniony, wymienione 

we wszystkich piaskownicach na placach zabaw.   

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że dowóz i wymiana piasku jest przewidziana  

w najbliższym czasie. 

Przewodnicząca Komisji chciała wiedzieć, co planuje się zrobić z obecnym wyposażeniem 

placu zabaw przy kościele w związku z planami budowy nowego placu zabaw w tym miejscu. 

Radna Natasza Ksobiak wskazała, że mieszkańcy Osiedla Łopiennik zwrócili się do niej  

o przekazanie wniosku, aby te elementy wyposażenia trafiły ich plac zabaw. 
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Burmistrz Więcborka powiedział, że weźmie ten wniosek pod uwagę. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

W sprawach różnych radna Natasza Ksobiak pytała o sprzęt czyszczący ulicę, który 

pojawił się już na ulicach Więcborka. Chciał wiedzieć, czy to ten który został 

wydzierżawiony i jakie są pierwsze wnioski z użytkowania. 

Burmistrz Więcborka podał, ze sprzęt przyjechał w ubiegłym tygodniu w czwartek i jest 

obecnie testowany w terenie. Póki, co nie chciałby zbyt wiele mówić, ale wstępnie można 

powiedzieć, że może się on sprawdzić na naszym terenie. Niewątpliwie operatorzy sprzętu 

muszą dojąć do wprawy w obsłudze maszyny, zapoznać się z jego możliwościami  

i funkcjami. Jeżeli to wszystko już zostanie dograne i poukładane, teren miasta zostanie 

podzielony na strefy i grafik, gdzie i w jakiej kolejności sprzęt będzie dysponowany. Chodzi 

przede wszystkim o to, aby maszyna w sposób pełny i jak najbardziej efektywny była 

wykorzystywana. 

Radny Jan Antczak prosił o skierowanie kosiarki na boisko położone, na terenie byłego 

PGR w Runowie Krajeńskim. 

W tej części posiedzenia Zastępca Burmistrza Więcborka w związku z interpelacja złożoną 

przez radnego Andrzeja Wendę, a dotyczącą reakcji Rady Miejskiej na nieprawidłowości  

w procesie metodologii szacowania szkód w rolnictwie  w związku z suszą, zapytał radnych 

w jakiej formie chcieliby przekazać uwagi w rzeczonej kwestii do Ministerstwa Rolnictwa, tj. 

czy w formie wniosku z podpisami wszystkich radnych, czy w formie przyjętej Uchwały 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

Radni zdecydowali, że będzie to forma uchwały Rady Miejskiej w Więcborku, której projekt 

wprowadzony zostanie autopoprawka do porządku obrad sesji i na sesji w dniu kolejnym 

przyjęty. Komisja zapoznała się z wstępnie opracowanym stanowiskiem w tej sprawie i w 

takiej formie jest zaakceptowała. Radni obecni na posiedzeniu podpisali się pod 

przygotowanym projektem uchwały. 

W końcowej części posiedzenia Radni: p. Stanisław Piłka oraz p. Henryk Szwochert z uwagi 

na  fakt, że nie będą kontynuowali pracy w Radzie Miejskiej kolejnej kadencji, podziękowali 

wszystkim za dotychczasową współpracę. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

 i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 

 

    

 

 


